

ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលអូស៊ីវីយេ
ក្នុងអធិបូជានុល្យត្តិនៅវិហារភ្នំពេញ
ថ្ងៃទី០២ តុលា ២០១៦

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

ប៉ុន្មានថ្ងៃកន្លងមក គេល្បីរឿងទេសចរណ៍ទៅស្ថាននរក ប៉ុន្តែសម្រាប់យើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទ គឺយើងទេសចរណ៍ទៅស្ថានបរមសុខវិញ។ ព្រះបន្ទូលថ្ងៃនេះណែនាំឲ្យយើងយល់ខ្លះៗអំពីអ្វីដែលកើតឡើងនៅស្ថានបរមសុខ និងអ្វីដែលព្រះជាម្ចាស់រៀបចំសម្រាប់យើងនៅថ្ងៃអនាគត។ អត្ថបទទីពីរស្តីពីអនាគតផងនិងពេលបច្ចុប្បន្ននេះផងចែងថា **“បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់! សូមគិតមើល ព្រះបិតាមានព្រះហឫទ័យស្រឡាញ់យើងដល់កម្រិតណា គឺព្រះអង្គស្រឡាញ់រហូតដល់ហៅយើងថាជាបុត្រធីតារបស់ព្រះអង្គ”**។ គ្រប់ពេលដែលយើងស្តាប់អត្ថបទនេះ យើងត្រូវតែរំភើបចិត្ត យើងត្រូវតែមានមោទនភាពនិងកិត្តិយសរបស់យើង ដោយសារព្រះជាម្ចាស់ស្រឡាញ់យើងយ៉ាងខ្លាំងណាស់ រហូតដល់ព្រះអង្គហៅយើងថាជាបុត្រធីតារបស់ព្រះអង្គ មានន័យថាជាកូនប្រុសស្រីរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ យើងទាំងអស់គ្នាដែលនៅទីនេះដឹងថា យើងគឺជាបុត្រាបុត្រីរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ សន្តិយ្យូហានបន្តថា **“ប៉ុន្តែនៅពេលព្រះគ្រីស្ទយាងមកដល់ យើងនឹងបានដូចព្រះអង្គដែរ”**។ អនាគតរបស់យើងគឺយើងដូចព្រះយេស៊ូ យើងចូលនៅក្នុងមហាកិត្តិយស មហាមោទនភាព ដោយសារនៅថ្ងៃអនាគតព្រះជាម្ចាស់រៀបចំឲ្យយើង បានដូចព្រះអង្គផ្ទាល់។ ដូច្នោះនៅលើផែនដីនេះ យើងត្រូវតែខិតខំរៀបចំខ្លួនដើម្បីទៅស្ថានបរមសុខដូចព្រះយេស៊ូ របៀបដែលយើងមើលឃើញព្រះយេស៊ូ គឺជារបៀបរបស់យើងនៅថ្ងៃអនាគត។ យើងពិបាកនឹងទទួលដំណឹងនេះណាស់ ដោយនឹកឃើញពីជីវិតរបស់យើងដែលមានតែទុក្ខលំបាក ដែលមានបាប តើយើងនឹងដូចព្រះយេស៊ូយ៉ាងដូចម្តេចបាន?

ក្នុងអត្ថបទទីមួយមានចែងថា មានមហាជនដែលមានអារស មានគេសួរថាតើអស់អ្នកដែលពាក់អារស វែងនោះជានរណា? ហើយគេមកពីណា?។ ចម្លើយគឺពួកគេសុទ្ធតែជាអ្នកដែលបានឆ្លងកាត់ទុក្ខវេទនាខ្លាំង គេបានបោកអាររបស់គេបានស្អាតក្នុងព្រះលោហិតកូនចៀមរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ មហាជនដែលពាក់អារសនៅស្ថានបរមសុខ ជាមហាជនដែលបានឆ្លងកាត់ទុក្ខវេទនា ពេលយើងស្តាប់សេចក្តីនេះនាំឲ្យយើងនឹកឃើញដល់ទុក្ខលំបាកទាំងប៉ុន្មានដែលយើងមាន នឹកឃើញដល់បាបទាំងប៉ុន្មានដែលយើងបានប្រព្រឹត្តណែនាំឲ្យយើងនៅឆ្ងាយពីសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះជាម្ចាស់ ក៏ប៉ុន្តែយើងបានលាង យើងបានបោកអារផ្ទាល់របស់យើងបានសិរិញនៅក្នុងលោហិតរបស់ព្រះគ្រីស្ទ។ នៅថ្ងៃយើងទទួលអត្តសញ្ញាប្រមុជទឹក យើងបានបំពាក់អារសដែលជាសញ្ញាសម្គាល់នៃជីវិតថ្មីដែលយើងបានទទួលពីព្រះគ្រីស្ទ ជាសញ្ញាសម្គាល់ដែលព្រះគ្រីស្ទភ្ជាប់ជាមួយយើងជានិច្ច។ អារសដែលជាដំណើរនៃជីវិតរបស់យើងដែលជាច្រើនដងបានប្រឡាក់ គឺប្រឡាក់នៅពេលយើងស្អប់គេ ប្រឡាក់នៅពេលយើងមើលងាយគេនៅពេលយើងប្រព្រឹត្តិអំពើបាបនានា ប៉ុន្តែយើងមានឱកាសអស់មួយជីវិតដើម្បីឲ្យយើងសទៅៗ

ដោយសារយើងប្រែចិត្តគំនិត។ ដើម្បីចូលខ្លួននៅស្ថានបរមសុខ នោះយើងត្រូវចូលខ្លួននៅក្នុង ចំណោមមហាជនដែលមានអារសយ៉ាងស្អាតនេះ ដូច្នោះ យើងត្រូវតែប្រែចិត្តគំនិត។

ព្រះគម្ពីរដំណឹងល្អថ្ងៃនេះមានចែងថា **“អ្នកណាកសាងសន្តិភាព អ្នកនោះមានសុភមង្គលហើយ ដ្បិតពួក គេនឹងមានឈ្មោះជាបុត្រធីតារបស់ព្រះជាម្ចាស់”**។ ដូច្នោះនៅលើផែនដីនេះ យើងដែលជាបុត្រធីតារបស់ ព្រះជាម្ចាស់ មានតួនាទីមួយយ៉ាងពិសេសគឺយើងត្រូវកសាងសន្តិភាពដែលជាសេចក្តីត្រូវការយ៉ាងចំ បាច់របស់ពិភពលោកយើង និងយើងត្រូវប្រែចិត្តគំនិតដោយចាប់ផ្តើមពីខ្លួនយើងម្នាក់ៗ ដើម្បីឲ្យអារ របស់យើងដែលប្រឡាក់ទៅជាអារដែលសទៅៗ។ ប៉ុន្មានថ្ងៃមុនអតីតនាយករដ្ឋមន្ត្រីប្រទេសអ៊ីស្រាអែល បានទទួលមរណភាព អស់មួយជីវិត គាត់បានខិតខំកសាងសន្តិភាពនៅលើទឹកដីកំណើតរបស់ព្រះ យេស៊ូ ដែលសព្វថ្ងៃនៅតែបន្តមានសង្គ្រាមឥតឈប់សោះ។ គេបានធ្វើពិធីគោរពសពរបស់លោកនៅទី ក្រុងយេរូសាឡឹម ដែលមានវត្តមានមេដឹកនាំនៃប្រទេសនានាក្នុងពិភពលោកមកចូលរួម។ ក្នុងឱកាស នោះមេដឹកនាំដែលជាខ្មាំងសត្រូវគ្នា បានអង្គុយនៅក្បែរគ្នាដើម្បីគោរពវិញ្ញាណកូនរបស់គាត់ ដែលជា អ្នកបានខិតខំកសាងសន្តិភាពនៅប្រទេសរបស់ព្រះយេស៊ូ។ ប្រទេសអ៊ីស្រាអែលនិងប៉ាឡេស្ទីនចេះតែ ស្អប់គ្នា ឈ្មោះគ្នាមិនដែលត្រូវគ្នាសោះ។

ប៉ុន្តែសម្រាប់ជីវិតរបស់យើងគឺចាប់ពីពេលនេះតទៅ យើងត្រូវតែចាប់ផ្តើមសកម្មភាពតូចណាមួយដើម្បីក សាងសុខសន្តិភាព។ ពីអាទិត្យមុន ស្ថាបនិកនៃអង្គការភាពញញឹមនៃកុមារបានទទួលមរណភាព ដែល មានមនុស្សជាច្រើនបានចូលរួមគោរពសពរបស់គាត់។ នៅក្នុងហ្វេសប៊ុក CSC ផុសព័ត៌មានពីមរណ ភាពនេះ មានមនុស្សជាងមួយលាននាក់ដែលបានចូលមើល។ ជីវិតរបស់ PAPY អស្ចារ្យមែនទែន ដ្បិត កាលពី២៥ឆ្នាំមុន ពេលចូលនិវត្តន៍ក្នុងអាយុ៦០ឆ្នាំ គាត់ពីរនាក់ប្តីប្រពន្ធបានមកលេងប្រទេសកម្ពុជា ពេលនោះគាត់បានឃើញកូនក្មេងរើសសម្រាមនៅស្ទឹងមានជ័យ។ គាត់អាណិតក្មេងៗទាំងនោះ ណាស់ គាត់គិតថាមិនអាចទុកឲ្យក្មេងៗរស់នៅលើភ្នំសម្រាមដែលគ្មានអនាម័យ គ្មានការសិក្សា គ្មាន ម្ហូបអាហារគ្រប់គ្រាន់ គ្មានអនាគតដូចនេះបានទេ។ ដូច្នោះគាត់ពីរនាក់ប្តីប្រពន្ធបានជួយឲ្យកូនក្មេងបី បួននាក់ទៅរៀន ក្រោយមកមានសប្បុរសជនចូលរួមជួយជាមួយគាត់ ដែលរហូតដល់សព្វថ្ងៃមាន កុមាររាប់ម៉ឺននាក់បានទទួលការសិក្សាពីអង្គការនេះ។

អង្គការកុមារមេគង្កក៏ដូចគ្នាដែរ នៅឆ្នាំ១៩៦០ អ្នកដែលបង្កើតអង្គការនេះបានទៅលេងប្រទេសឡាវ និងប្រទេសវៀតណាម។ ពេលនោះគាត់ឃើញមានកូនក្មេងអនាថាគ្មានលទ្ធភាពនឹងចូលរៀន គាត់ អាណិតគេហើយក៏ទៅរកឪពុកម្តាយធម៌នៅប្រទេសបារាំងឲ្យជួយលុយបន្តិបន្តួច ដើម្បីឲ្យកុមារទាំង នោះអាចទៅសាលាបាន។ គាត់ចាប់ផ្តើមពីកុមារប៉ុន្មាននាក់ប៉ុណ្ណោះ ដែលសព្វថ្ងៃអង្គការនេះបានជួយ កុមាររាប់ម៉ឺននាក់ឲ្យបានទៅសាលារៀន។ អ្នកម្តាយគេសាក៏ដូចគ្នា បានចាប់ផ្តើមដោយជួយឲ្យបុរស អនាថាម្នាក់ដែលឈឺនៅតាមដងផ្លូវ បានទទួលការថែទាំ ក្រោយមកមានអ្នកដទៃអនាថាជាច្រើនមក

សូមឲ្យគាត់ជួយ ដែលសព្វថ្ងៃនេះមានក្រុមបងស្រីមេត្តាករុណានាំសេចក្តីសុខសាន្តទៅកន្លែងជាច្រើន ក្នុងពិភពលោកទាំងមូល។ សន្ត្រះប្រាង្គស្ងប់នៃទីក្រុងអាស៊ីស៊ីក៍ដូចគ្នាដែរ ក្រោយពីបានជួបមនុស្សយួង ម្នាក់ដែលគាត់បានចើបនៅតាមដងផ្លូវ គាត់បានចាប់ផ្តើមសកម្មភាពជាមួយអ្នកក្រីក្របំផុត។ សព្វថ្ងៃ មានមនុស្សរាប់លាននាក់បានទទួលសេចក្តីស្រឡាញ់តាមរយៈក្រុមប្រាង្គស៊ីស្ត ដែលសន្ត្រះប្រាង្គស្ងប់បានបង្កើត។

សម្រាប់យើងជាគ្រីស្តបរិស័ទនៅទីនេះក៏ដូចគ្នាដែរ សប្តាហ៍មុនយើងបានប្រារព្ធសន្និបាតនៃព្រះមហាករុណាទិគុណរបស់ភូមិភាគភ្នំពេញ។ នៅពេលថ្វាយអភិបូជាបិទ តាមមណ្ឌលសកម្មភាពនីមួយៗបានឡើងប្រកាសថា ឆ្នាំក្រោយយើងខិតខំអនុវត្តគម្រោងការមេត្តាករុណារបស់យើងតាមចំណុចទាំងប៉ុន្មានដែលយើងបានមូលមតិគ្នា។ យើងខិតខំណែនាំឲ្យមានសន្តិភាពនៅគ្រប់ទីកន្លែងដែលយើងរស់នៅ។ យើងយកចិត្តទុកដាក់កសាងសន្តិភាព តាមរយៈព្រះសហគមន៍ និងតាមរយៈសកម្មភាពរបស់យើងម្នាក់ដែរ ដោយយើងដឹងថា **“អ្នកណាកសាងសន្តិភាព អ្នកនោះមានសុភមង្គលហើយ ត្បិតពួកគេមានឈ្មោះជាបុត្រជីតារបស់ព្រះជាម្ចាស់”** ដែលបន្តិចម្តងៗជួយឲ្យសង្គមរបស់យើងមានសេចក្តីសុខសាន្ត ជួយឲ្យជីវិតរបស់យើងរកឃើញសេចក្តីសង្ឃឹម និងជួយឲ្យអារស៍ដែលយើងបានទទួលនៅពេលទទួលអគ្គសញ្ញាជ្រមុជទឹក ដែលឥឡូវបានប្រឡាក់ ក្លាយជាសទៅៗដើម្បីយើងអាចមើលឃើញព្រះយេស៊ូនៅថ្ងៃអនាគត ដូចព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលថា **“អ្នកណាមានសេចក្តីសង្ឃឹមលើព្រះអង្គបែបនេះ អ្នកនោះបានជម្រះខ្លួនឲ្យបរិសុទ្ធដូចព្រះអង្គទ្រង់បរិសុទ្ធដែរ”**។

ថ្ងៃនេះយើងគោរពសន្ត្រះសន្តិបុគ្គលនិងបុព្វការីជនរបស់យើងទាំងអស់ ដែលបានទទួលមរណភាពទៅ។ យើងគោរពដោយជំនឿ និងដោយយកចិត្តទុកដាក់កសាងសុខសន្តិភាពថ្មីៗថែមទៀតសម្រាប់សង្គម និងព្រះសហគមន៍របស់យើង។ សប្តាហ៍មុនខ្ញុំបានសុំឲ្យបង្កើតហ្វេសប៊ុកមួយដែលមានចំណងជើងថា **ព្រះសហគមន៍កាតូលិកកម្ពុជាកសាងសន្តិភាព** ដែលយើងអាចផុសគ្រប់សកម្មភាព គ្រប់ព័ត៌មាន គ្រប់អត្ថបទ គ្រប់រូបភាពដែលយើងបានធ្វើទាក់ទងនឹងការកសាងសុខសន្តិភាព ដើម្បីឲ្យព្រះសហគមន៍របស់យើងមានឈ្មោះក្នុងការកសាងសុខសន្តិភាពនៅប្រទេសកម្ពុជា។ ដូច្នោះ នៅថ្ងៃនេះយើងគោរពសន្ត្រះសន្តិបុគ្គល ដោយដឹងថាយើងក៏នឹងមានឈ្មោះជាសន្ត្រះសន្តិទៅថ្ងៃអនាគតដែរ ដោយសារព្រះជាម្ចាស់បានជ្រើសរើសយើង ដើម្បីឲ្យយើងធ្វើដំណើររួមជាមួយព្រះអង្គ។

យើងខ្ញុំសូមអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ សូមព្រះអង្គគង់នៅជាមួយយើងខ្ញុំ ដើម្បីឲ្យព្រះអាទិត្យថ្មីរះលើផែនដីចាស់។ អាម៉ែន។